



HONG KONG PUBLIC OPINION PROGRAM
HONG KONG PUBLIC OPINION RESEARCH INSTITUTE
香港民意研究所 之 香港民意研究計劃

Tel 電話: (852) 3844 3111
Fax 傳真: (852) 3705 3361
Website 網址: <https://www.pori.hk>
Address 地址: 3rd Floor, SPA Centre, 53-55 Lockhart Road, Wanchai, Hong Kong
香港灣仔駱克道 53-55 號恆澤商業大廈 3 樓

採訪邀請 (更新)

香港民研於明天(2月21日)公布最新疫情民情調查

由於武漢肺炎疫情嚴峻，香港民意研究所之香港民意研究計劃（香港民研）自 1 月底開始進行「民主社區互助共融計劃：社區健康單元」調查，簡稱「社區健康計劃」(Community Democracy Project: Community Health Module)，仔細收集民情疫情，最新調查包括市民對感染肺炎的評估、口罩儲備和使用的情況、不同抗疫物資的需求、政府處理香港居民滯留在郵輪上的問題，以及政府執行強制家居隔離的表現等等，調查網址為 <http://bit.ly/poricdch>，結果將於**明天(2月21日)**下午的發布會公布。此外，香港民研亦已經推出「社區健康資訊系統」，分析各區市民口罩儲備的情況，網址為 <http://www.pori.hk/cicd-mask-reserve-map>。截至 2 月 19 日下午 3 時正，全港市民的整體平均口罩儲備上升至 34.4 天[#]。

歡迎傳媒協助宣傳上述網址及派員採訪，立法會議員陳沛然醫生屆時亦會介紹一些防疫心得，供市民參考。發布會詳情如下：

日期：	2020 年 2 月 21 日 (星期五)	
時間：	下午 2 時 30 分	
地點：	灣仔駱克道 53-55 號恆澤商業大廈 3 樓	
講者：	香港民意研究所主席及行政總裁	鍾庭耀
	香港民意研究所數據科學經理	戴捷輝
	立法會醫學界功能組別議員	陳沛然

查詢：請致電 3844 3111 或電郵至 info@pori.hk 聯絡李小姐或彭小姐。

2020 年 2 月 20 日

[#] 調查在 2 月 17 日調整了量尺，從回答「超過 1 個月」的受訪者中收集更多資料。結果顯示，今日公布的平均數字，當中 8.5 日的增幅應該是來自量尺調整的效應。



HONG KONG PUBLIC OPINION PROGRAM
HONG KONG PUBLIC OPINION RESEARCH INSTITUTE
香港民意研究所 之 香港民意研究計劃

Tel 電話: (852) 3844 3111
Fax 傳真: (852) 3705 3361
Website 網址: <https://www.pori.hk>
Address 地址: 3rd Floor, SPA Centre, 53-55 Lockhart Road, Wanchai, Hong Kong
香港灣仔駱克道 53-55 號恆澤商業大廈 3 樓

Press Invitation (update)

HKPOP releases latest epidemic survey tomorrow (Feb 21)

As the Wuhan Pneumonia goes viral, Hong Kong Public Opinion Program (HKPOP) under the Hong Kong Public Opinion Research Institute (HKPORI) has conducted epidemic surveys under the “Community Democracy Project: Community Health Module” or “Community Health Project” in short (社區健康計劃) since late January via the website <http://bit.ly/poricdche>. The latest survey gauges people’s self-assessment of getting infected, their reserves and usage of protective masks, demand on various anti-epidemic goods, appraisal of the government’s handling of Hong Kong residents stranded on cruises, its performance in carrying out mandatory home quarantine, and so on. The results will be released at the press conference **tomorrow (February 21)** afternoon. Besides, HKPOP has launched a “Community Health Information System” to show people’s reserve of protective masks in different districts via the website <http://www.pori.hk/cicd-mask-reserve-map>. As of February 19 at 3:00pm, Hong Kong people’s overall average mask reserve has increased to 34.4 days[#].

The media is invited to publicize the websites mentioned and to send representatives to attend the press conference. Legislative Council member Dr Pierre Chan will also share some anti-epidemic tips for public reference at the conference, details are as follows:

Date:	February 21, 2020 (Friday)	
Time:	2:30pm	
Venue:	3rd Floor, SPA Centre, 53-55 Lockhart Road, Wanchai	
Speakers:	Robert Chung	President and CEO, HKPORI
	Edward Tai	Data Science Manager, HKPORI
	Pierre Chan	Member for Medical functional constituency, Legislative Council

For any enquiries, please contact Miss Lee or Miss Pang at 3844 3111 or by email info@pori.hk.

February 20, 2020

The scale of measurement was adjusted on February 17 to collect more information from respondents who answered "more than 1 month". The net effect of this structural change is estimated to have contributed +8.5 days in the overall mean value released today.